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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

Tjänstgörande ordföranden Lena Huss (HSO/ÅSS) öppnade 

sammanträdet och hälsade alla välkomna. Socialborgarrådet,  

rådets ledamöter och tjänstemännen presenterar sig för varandra.  

 

Rådet godkänner föredragningslistan med ändringen att 

äldrenämndens ärenden behandlas före socialnämndens ärenden. 

 

 

§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

Tjänstgörande ordföranden Lena Huss (HSO/ÅSS) och 

ledamoten Eva Fuchs (HSO/RFHL Stockholm) fick i uppdrag att 

justera dagens protokoll. Protokollet ska justeras den 13 maj 

2015. 

  

 

§ 3 

Anmälan av protokollsjustering 

Socialnämndens, äldrenämndens och överförmyndarnämndens 

gemensamma råd för funktionshinderfrågors protokoll från 

sammanträdet den 9 april 2015 justerades den 10 april 2015. 

 

 

§ 4 

Information och diskussion med socialborgarrådet  

Rådets ledamöter hade förberett fyra (4) frågor som 

socialborgarrådet Ewa Larsson (MP) besvarade och diskuterade 

med rådet. 

 

Den första frågan handlade om ledsagning och trenden att antalet 

beviljade timmar minskar. Socialborgarrådet Ewa Larsson (MP) 

delar rådets uppfattning att det behöver utredas om upplägget i 

ledsagningen kan ändras så att den enskilde förfogar sina 

beviljade timmar utifrån sina definierade behov när behovet 

uppstår. Idag sker all beviljad ledsagning enligt biståndsbeslutet 

och möjligheten för den enskilde att byta ordning mellan 

aktiviteter som denna tid ska användas till är begränsad eller inte 

möjlig. I budgeten för år 2015 står att ledsagningen inte ska 

avslås med hänvisning att en person bor i gruppbostad och att de 

inskränkningar i ledsagning under semester som beslutades under 

förra mandatperioden ska återställas.  
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Den andra frågan handlade om samverkan och samplanering 

mellan Stockholms stad och landstinget. Socialborgarrådet Ewa 

Larsson (MP) tog upp olika exempel på för lite samordnad 

individuell planering mellan olika huvudmän. Det är bra att den 

enskilde får välja utförare av insats och stöd alternativt sjukvård 

men en stabil grund för denna valmöjlighet behöver finnas i form 

av en grundläggande ansvarsområdesstruktur. Överlag borde 

olika huvudmän hitta bättre arbetssätt för samverkan i utförandet 

av beviljade insatser och sjukvård kring den enskilde individen så 

att denne inte ”faller mellan stolarna” mellan olika huvudmän. 

Utgångspunkten bör vara ett helhetsperspektiv för den enskilde 

utan hänsyn till hens ålder, behov av stöd på grund av sin 

funktionsnedsättning med mera. Kravet att en verksamhet ska 

drivas med vinst kan vara ett problem. Önskevärt är om det fanns 

fler sociala företag alternativt finna nya former för offentliga 

myndigheter att samverka med privata företag och ideella 

organisationer, så kallat offentligt-privat partnerskap, i utförandet 

av socialtjänstens stöd och insatser.  

 

Den tredje frågan handlade om lämpligheten i att ha ett 

gemensamt funktionshinderråd för äldrenämnden, socialnämnden 

och överförmyndarnämnden. Förvaltningscheferna Gillis 

Hammar och AnnMarie Ståhl fick i uppdrag att utreda om 

nämnderna ska fortsätta att ha ett gemensamt råd eller var sitt.  

 

Den fjärde frågan rörde dels hur kommunen stöttar föräldrar med 

funktonsnedsättning och dels vilka åtgärder staden vidtar med 

anledning av kritiken mot överförmyndarnämnden. 

Socialborgarrådet Ewa Larsson (MP) sa att dessa föräldrar har 

rätt till stöd utifrån funktionsnedsättningen samt att 

barnperspektivet är ett av de prioriterade områden som ska 

beaktas i stadens alla verksamheter. Staden inrättar en särskild 

funktion – Barnombudsman, som ska arbeta stadsövergripande 

med barnperspektivet. Stockholm ska vara en hållbar stad även 

för barnen. Staden behöver också utreda vilka insatser och eller 

stöd som dessa föräldrar behöver. Vad gäller 

överförmyndarnämnden görs nu en översyn för att komma fram 

till vilka åtgärder som behöver vidtas.  

 

Rådet lyfte vikten av att genom kommunal sysselsättning bryta 

social isolering för personer med funktionsnedsättning, att sträva 

efter en mer jämlik hälsa mellan organisationernas medlemmar 

och stockholmare, behovet av att staden tar fram en plan för 

suicidprevention riktad mot unga med funktionshinder med mera.  
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Socialborgarrådet Ewa Larsson (MP) sa att socialnämnden fått 

flera uppdrag som syftar till att alla, oavsett funktionsförmåga, 

ska ha rätt till full delaktighet. Alla människor i Stockholm har 

rätt att leva ett tryggt och utvecklande liv. Stödet till personer 

med funktionsnedsättning ska vara av hög kvalitet och 

biståndsbedömningen ska vara likvärdig över staden och all 

socialtjänst i staden ska vara likställig. Ett led i detta är att 

riktlinjerna för bistånd till personer med funktionsnedsättning 

revideras så att LSS-lagstiftningens intentioner följs. När man 

kommit längre i dessa uppdrag kommer socialborgarrådet Ewa 

Larsson (MP) gärna  

tillbaka för att informera rådet om resultatet från stadens 

inventeringar, förslag på åtgärder samt genomförda förändringar.  

 

Tjänstgörande ordföranden Lena Huss (HSO/ÅSS) tackade 

socialborgarrådet Ewa Larsson (MP) för svaren på rådets frågor, 

den intressanta diskussionen och hälsade henne välkommen 

tillbaka. 

 

 

§ 5 

Ärenden till socialnämndens sammanträde den 19 maj 2015 

 

1. Föredragningslista 

 

 Noterades att rådet tagit del av föredragningslistan. 

 

2. Våld i nära relationer hos personer med funktionsnedsättning  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-122/2015 

 

Noterades att rådet tagit del av tjänsteutlåtandet. 

 

3. Trygg och effektiv utskrivning från sluten vård  

Svar på remiss från kommunstyrelsen  

Dnr 1.7.1-156/2015 

 

Noterades att rådet tagit del av tjänstutlåtandet. 

 

Uttalande från rådet  

Rådet ställer sig positiv till förslaget angående utskrivning 

från sluten vård. Rådet vill dock betona vikten av att inte bara 

vårdansvaret flyttas över, utan att även tillräckliga resurser 

tillförs till den nya huvudmannen. Vid all överföring av 

verksamheter från en huvudman/utförare till en annan, är det 


